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   Tel. 0233.741.651, 0233.741.119, 0233.740.165, 0233.744.650 

   Fax. 0233.741.604      E-mail: primaria@primariaroman.ro 

 

Emitent: SECRETARUL GENERAL AL MUNICIPIULUI ROMAN 

Nr. 90785 din 06.12 2023 

 

 

PROCES – VERBAL 
Încheiat la şedinţa de îndată 

a Consiliului Local Roman din 06.12.2023; 

 

Şedinţa a fost convocată, prin dispoziţia Primarului nr. 1261 din 

05.12.2023 

Şedinţa se desfăşoară la sediul Municipiului Roman, în sala „Unirii”, 

Piaţa Roman Vodă, nr. 1, începând cu ora 16. 

 

La apelul nominal efectuat de către Secretarul general al municipiului 

Roman se constată şi se înregistrează prezenţa a 17 consilieri locali, lipsind 

motivat dnii consilieri George-Dragoș Barcă, dnul  Ovidiu Albert, dnul Bodgan 

Roman și dnul Alin Buzdugan,  

Dnul secretar Gheorghe Carnariu il informează pe dnul presedinte  Adrian 

Alin Tănase cu privire la cvorumul și la majoritatea necesară pentru adoptarea 

fiecărei hotărâri.  

Astfel, pentru adoptarea tuturor proiectelor de pe ordinea de zi sunt 

necesare: 

❖ punctul 1 – majoritate absolută – 11 voturi; 

❖ punctul 2 – majoritate absolută – 11 voturi 

❖ punctul 3 – majoritate absolută – 11 voturi 

❖ punctul 4 – majoritate absolută – 11 voturi  

❖ punctul 5 – majoritate absolută – 11 voturi;  

❖ punctul 6 – majoritate absolută – 11 voturi; 

❖ punctul 7 – majoritate absolută – 11 voturi;  

❖ punctul 8 – majoritate absolută – 11 voturi; 

❖ punctul 9 – majoritate absolută – 11 voturi 

❖ punctul 10 – majoritate simpla 

❖ punctul 11 – majoritate absolută – 11 voturi 

❖ punctul 12 – majoritate absolută – 11 voturi 

❖ suplimentar 1 – majoritate absolută – 11 voturi;.  

Se supune spre aprobare ordinea de zi cu urmăroarele modificări:  

-se introduce pe ordinea de zi punctul 13 (suplimentar 1) - Proiect de hotărâre 

privind modificarea H.C.L. nr.214/29.09.2022, privind aprobarea 
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actualizării indicatorilor tehnico-economici și a devizului general în urma 

finalizării procedurii de achiziție publică de lucrări pentru obiectivul de 

investiții „Reabilitare rezervor 5000 mc, strada Mihai Viteazu, municipiul 

Roman, județul Neamț”, aprobat pentru finanțare prin Programul național 

de investiții ”Anghel Saligny”- iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul 

Municipiului Roman – C2 și C5; 

 

Se supune spre aprobare ordinea de zi, aceasta fiind aprobată în unanimitate  

de voturi, după cum urmează: 

 

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea implementării etapei a II-a 

pentru proiectul „Reabilitarea, modernizarea, extinderea și dotarea 

Ambulatoriului Spitalului Municipal de Urgență Roman” cod SMIS 

124970, finanțat prin POR 2014-2020, apel POR/266/8/1/Operațiunea 

8.1.A: Ambulatorii/1 și continuarea finanțării în cadrul Programului 

Operațional Sănătate 2021-2027- iniţiator Leonard Achiriloaei - 

Primarul Municipiului Roman – C2 și C5; 

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea implementării etapei a II-a 

pentru proiectul „CARE - Comunitate pentru Alternative familiale, 

Recuperare și Egalitate” cod SMIS 130147, în parteneriat cu Direcția 

Generală de Asistență Socială și Protecția Copilului Neamț, finanțat 

prin POR 2014-2020, și continuarea finanțării în cadrul Programului 

Incluziune și Demnitate Socială 2021 – 2027 - iniţiator Leonard 

Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – C2 și C5; 

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea implementării etapei a II-a 

pentru proiectul „Reabilitarea, modernizarea şi echiparea 

infrastructurii educaționale pentru învățământul general obligatoriu 

Şcoala de Artă „Sergiu Celibidache” din Municipiul Roman”, Cod 

Smis: 124150, finanțat prin POR 2014-2020, Apel: 

POR/2017/10/10.1b/7regiuni și continuarea finanțării în cadrul 

Programului Regional 2021-2027, Prioritatea 6 - O regiune mai 

educată- iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – 

C2 și C5; 

4. Proiect de hotărâre privind aprobarea implementării etapei a II-a 

pentru proiectul „Proiect integrat de construire şi dotare a Corpului 

B şi a Sălii de Sport – Şcoala „Costache Negri” pentru învățământul 

general obligatoriu şi reabilitarea şi modernizarea drumurilor 

publice în cartierul Petru Rareş din Municipiul Roman”, Cod Smis: 

124964, finanțat prin POR 2014-2020, Apel: POR/2018/13/13.1/1/7 

REGIUNI, și continuarea finanțării în cadrul Programului Regional 

2021-2027, Prioritatea 6 - O regiune mai educată- iniţiator Leonard 

Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – C2 și C5; 

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea implementării etapei a II-a 

pentru proiectul „REABILITAREA, MODERNIZAREA ȘI 

ECHIPAREA LICEULUI TEHNOLOGIC "VASILE SAV" (CORP 

B, SALĂ DE SPORT ȘI CORP ATELIERE) DIN MUNICIPIUL 

ROMAN” cod SMIS 122739, finanțat prin apelul 

POR/2017/10/10.2/7regiuni și continuarea finanțării prin 
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Programului Regional 2021-2027, Prioritatea 6 - O regiune mai 

educată - iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – 

C2 și C5; 

6. Proiect de hotărâre privind aprobarea implementării etapei a II-a 

pentru proiectul "Reabilitarea, modernizarea şi dotarea Centrului 

Multicultural "Unirea", reabilitarea şi modernizarea străzilor şi 

căilor de acces în Municipiul Roman" cod SMIS 124969, finanțat prin 

POR 2014-2020, Apel POR/2018/13/13.1/1/7 REGIUNI și continuarea 

finanțării în cadrul Programului Regional 2021-2027, Prioritatea  7- 

O regiune mai atractivă - iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul 

Municipiului Roman – C2 și C5; 

7. Proiect de hotărâre privind aprobarea implementării etapei a II-a 

pentru proiectul "Proiect integrat de reabilitare, modernizare, 

extindere şi dotare a Şcolii Carol I, construire şi dotare Sală de Sport 

- pentru învățământul general obligatoriu, reabilitarea şi dotarea 

Grădiniţei şi reabilitarea şi modernizarea drumurilor publice în 

cartierul Nicolae Bălcescu din Municipiul Roman" cod SMIS 124965, 

finanțat prin POR 2014-2020, apel POR/2018/13/13.1/1/7 REGIUNI și 

continuarea finanțării în cadrul Programului Regional 2021-2027, 

Prioritatea 6 – O regiune mai educată - iniţiator Leonard Achiriloaei - 

Primarul Municipiului Roman – C2 și C5; 

8. Proiect de hotărâre privind aprobarea Studiului privind delimitarea 

zonelor de regenerare urbană de la nivelul Municipiului Roman - 

iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – C2 și C5;  

9. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei tehnico-economice 

și a devizului general actualizat (faza PTh) pentru obiectivul de 

investiții aferent proiectului: „RENOVARE ENERGETICĂ 

MODERATĂ A CLĂDIRILOR REZIDENȚIALE 

MULTIFAMILIALE din Municipiul  Roman, str. Ion Ionescu de la 

Brad, bl. 3, sc. A și sc. B” în cadrul Apelului de proiecte: 

PNRR/2022/C5/1/A.3.2/1 - iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul 

Municipiului Roman – C2 și C5; 

10. Proiect de hotărâre privind actualizarea Strategiei Integrate de 

Dezvoltare a Municipiului Roman pentru perioada 2022-2030 și 

aprobarea documentelor privind operațiunile prioritizate- iniţiator 

Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – C2 și C5; 

11. Proiect de hotărâre privind modificarea H.C.L. nr. 187 din 17.08.2023 

privind aprobarea unei asocieri cu Consiliul Județean Neamț în 

vederea realizării unor lucrări de interes public județean - iniţiator 

Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – C2 și C5;  

12. Proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării bugetului local pe 

anul 2023 - iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman 

– C2 și C5; 

13. Proiect de hotărâre privind modificarea H.C.L. nr.214/29.09.2022, 

privind aprobarea actualizării indicatorilor tehnico-economici și a 

devizului general în urma finalizării procedurii de achiziție publică 

de lucrări pentru obiectivul de investiții „Reabilitare rezervor 5000 

mc, strada Mihai Viteazu, municipiul Roman, județul Neamț”, 



Page 4 of 10 

aprobat pentru finanțare prin Programul național de investiții 

”Anghel Saligny”- iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului 

Roman – C2 și C5; 

 

La punctul 1) de pe ordinea de zi - aprobarea implementării etapei a 

II-a pentru proiectul „Reabilitarea, modernizarea, extinderea și dotarea 

Ambulatoriului Spitalului Municipal de Urgență Roman” cod SMIS 

124970, finanțat prin POR 2014-2020, apel POR/266/8/1/Operațiunea 8.1.A: 

Ambulatorii/1 și continuarea finanțării în cadrul Programului Operațional 

Sănătate 2021-2027 avizul comisiei pentru buget-finante a fost favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil 

Dnul viceprimar Radu-Constantin Samson afirmă că primele șapte 

proiecte sunt asemănătoare pe ordinea de zi. ”Credeam că în Consiliul Local noi 

votăm proiecte. Se pare că în Consiliu Local aprobăm și eșecuri, nu doar 

proiecte. Și zic că sunt eșecuri primele șapte proiecte pentru că demonstrează că 

nu am fost capabili ca administrație, să ducem la îndeplinire contractele de 

finanțare semnate pentru execuția acestor proiecte, pentru finanțarea acestor 

proiecte în 2021 și la începutul lui 2022 unul sau două dintre ele. Și am o 

singură întrebare. Având în vedere că cei 5 milioane de euro rămân neabsorbiți 

din fondurile alocate municipiului Roman de ADR pentru exercițiul financiar 

2014-2020 și că vor fi cheltuiți din păcate din fondurile din exercițiul financiar 

următor, în loc să facem proiecte noi vom plăti proiectele vechi, vreau să ne zică 

domnul primar dacă e o strategie de campanie electorală să inaugurăm mai 

multe proiecte anul viitor sau e pur și simplu lipsă de organizare și competență, 

faptul că suntem azi aici”. 

Dmul Leonard Achiriloaei intervine. ”Evident, când nu lucrezi, nu faci 

nimic, nu produci nimic, nu cunoști mecanisme, ajungi și în situația asta, că nu 

poți să anticipezi sau să înțelegi anumite lucruri care se întâmplă astăzi în țară, 

în România și nu numai. De aceea nu mă poate deranja această viziune, dar 

pentru că Ministerul Fondurilor Europene, prin autoritățile de management au 

emis în data de 31 octombrie instrucțiunea privind mecanismele pentru etapa a 

doua a tuturor proiectelor pentru POR, evident că în condițiile în care toți vedem 

cum s-au derulat în toată țara aceste proiecte cu problemele pe care le-au avut 

toate UAT-urile, vorbim aici de la cheltuieli suplimentare, de la salariul minim 

care a crescut foarte mult în ultimul timp, de la problemele cu procedurile de 

achiziții, de la legislația privind monumentele istorice care trebuiesc reabilitate, 

de la legislația privind autorizațiile de funcționare în cadrul obiectivelor care 

necesită avizarea ISU, evident că fiecare etapă are câte un impact în ceea ce 

înseamnă derularea unor astfel de proiecte de anvergură. Ca drept dovadă vedem 

că și alte proiecte au fost efectiv foarte greu de realizat sau au avut nevoie de un 

an de zile. Vorbim cel puțin de cel din cartierul Petru Rareș pentru un aviz de la 

comisia de cultură, care a și schimbat soluția avizată deja de POR și pe contract 

deja semnat, ceea ce evident că pune pe oricine în dificultate și nimeni nu a 

anticipat această situație atunci când noi am propus și am avizat devizul general 
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pentru acel proiect. De aceea toată lumea trebuie să știe că fiecare proiect trebuie 

să își atingă ținta finală, adică rezultatul proiectului trebuie să fie scopul pentru 

care a fost aprobat acel proiect și ăsta este scopul nostru. Scopul nostru este să 

nu aducem din bugetul local alți bani să suplimentăm proiectele, ci să ne 

încadrăm în ceea ce am previzionat cu toții, adică partea de neeligibil să fie acea 

parte pe care noi am asumat-o, iar cealaltă parte să fie, cea eligibilă să poată fi 

absorbită. Sigur că nu convine nimănui o astfel de situație și vedeți că lucrurile 

acestea au fost înțelese de către Ministerul Economiei, de către autoritățile de 

management, de către Ministerul de Finanțe, iar toți împreună au găsit cu sprijin 

de la Comisia Europeană să poată face o legislație care să permită finalizarea 

proiectelor care sunt în această situație. De aceea conform acelei instrucțiuni de 

care vă vorbeam, emisă pe data de 31.10 parcă, am avut și toată lumea are un 

termen până pe 10 decembrie de a transmite către autoritățile de management 

noile proiecte de hotărâri. Mai mult, este dificil ca în acest moment să facem 

estimări pentru că sunt lucruri care sunt în derulare și cred că va fi o sumă mult 

mai mică față de cea pe care ați estimat-o în jurul datei de 31.12.  De aceea cred 

că principalul motiv și principalul obiectiv este să reușim să terminăm proiectele 

și să le aducem la finalitate  așa cum au fost gândite pentru comunitatea noastră. 

Că vorbim de spital, că vorbim de unități școlare sau de infrastructură, toate 

aceste lucruri cred eu că trebuiesc terminate exact așa cum am spus mai 

devreme”. 

Dnul consilier George-Alexandru Bălan este de părere că dacă e să acuze 

cineva administrația ar trebui să se înglobeze și pe sine însuși în neputința de a 

închide proiectele astea în termenele care s-au stabilit la început. ”Refuz să fiu 

politician acum și o să deschid o discuție tehnică cu doamna director de la 

proiecte. Profit de faptul că este aici în sală. Noi înțelegem, eu am înțeles aici că 

e vorba de o fazare, ca să spunem așa a proiectelor și e valabilă discuția pentru 

toate cele care sunt pe ordinea de zi astăzi. E vorba de spital, de unități de 

învățământ. Dacă fazarea asta impactează în vreun fel sumele pe care bugetul 

local le pune acolo, adică dacă nu ne cresc cotele de cheltuieli neeligibile și dacă 

ne afectează în vreun fel în exercițiul financiar să nu putem depune proiecte noi 

în cuantumul în care poate am dori”. 

Dna Nadia Cîrcu precizează că nu vorbim de creșteri ale valorii 

neeligibile decât dacă, o să apară ca și până acum modificări în execuție, 

creșterea salariului, alte ordonanțe, etc.... ”S-a schimbat acum și 907 în care 

trebuie să punem 23%, acea rezervă, deci toate vor veni în funcție de lucrurile 

astea, dar în mod oficial ceea ce s-a transmis de ADR este în felul următor: nu 

impactează cu nimic neeligibilul. Deci noi acum încercăm să luăm cât mai mult 

eligibil maxim posibil și va rămâne puțin. Neeligibilul pe care oricum îl aveam 

mergem mai departe”. 

Dnul consilier George-Alexandru Bălan întreabă dacă impactează în vreun 

fel exercițiul financiar viitor proiectele pe care le depunem. 
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Dna Nadia Cîrcu precizează că nu are nici o legătură cu punctajul. ”Poate 

o să aibă o mică legătură, depinde, pentru că ADR-ul are două variante. Ne 

poate lua de exemplu aceste proiecte, o parte dintre ele, alea cu ambulatoriul 

merge pe Ministerul Sănătății, n-are nici o treabă cu lucrul acesta, deci banii vin 

de acolo pe chestia asta. Noi încercăm pe cât posibil să facem maxim 90%, să 

rămână mult mai puțin decât am estimat acum. O să mergem cu dotări, o să 

mergem cu absolut tot ce înseamnă eligibil”. 

Dnul consilier George-Alexandru Bălan întreabă ce se întâmplă dacă nu se 

aprobă. ” Cam câți bani de la bugetul local ar trebui să punem în continuare noi 

ca să îl închidem”. 

Dna Nadia Cîrcu afirmă că vom da acum toți banii, tot eligibilul. ”Să dăm 

din urmă tot”. 

Dnul consilier George-Alexandru intervine. ”Considerați dumneavoastră 

ca manager de proiecte, că ar trebui să faceți o analiză temeinică și cu cărțile pe 

masă, să vedem într-adevăr punct cu punct de ce ele nu s-au închis și au ajuns în 

situația asta? Poate într-adevăr la unele dintre ele au fost condiții obiective, dar 

poate la unele nu au fost. Ar trebui analizat punct cu punct de ce nu ne-am atins 

aceste ținte, pentru că, ca peste tot avem un target. Noi am semnat un contract de 

finanțare care trebuia închis la 31.12. De văzut la fiecare proiect în parte care au 

fost elementele și factorii care au dus la neînchidere”. 

Dnul primar Leonard Achiriloaei precizează că sunt situații în care 

proiectul este finalizat sută la sută, dar pentru că mai sunt anumite formalități 

care nu permit închiderea finală a acelui proiect conform tuturor procedurilor, l-

am trecut și pe acela. Sunt cazuri și cazuri. Fiecare a avut să spunem 

particularitatea lui, v-am spus. A fost proiect care a avut situația unui monument 

și a unei analize în cadrul unei comisii speciale. Au fost situații diferite la fiecare 

astfel de proiect și situația în care se află fiecare proiect este diferită ca și grad 

de realizare. Vorbim de situația în care proiectele sunt proiecte integrate, unde o 

anumită componentă din proiect este realizată sută la sută, iar alta este într-o altă 

etapă de finalizare, fiind total diferită de componenta care face parte din acel 

proiect integral”. 

Dnul consilier George-Alexandru consideră că este oportun să se facă o 

analiză de la caz la caz pe proiecte. ”Să vedem dacă au fost condiții obiective 

pentru care nu s-au îndeplinit termenele pentru că nu vreau să ajungem sau cine 

cine va fi atunci  în 31.12.2024, să vedem că astea 7 nu se vor închide nici 

atunci. Adică chiar cu atenția că trebuie văzut ce nu a mers, să învățăm, lucrurile 

care nu au mers să le îndreptăm și cele bune să le facem și mai bune”. 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat cu 

unanimitate de voturi 
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La punctul 2) de pe ordinea de zi – aprobarea implementării etapei a 

II-a pentru proiectul „CARE - Comunitate pentru Alternative familiale, 

Recuperare și Egalitate” cod SMIS 130147, în parteneriat cu Direcția 

Generală de Asistență Socială și Protecția Copilului Neamț, finanțat prin 

POR 2014-2020, și continuarea finanțării în cadrul Programului Incluziune 

și Demnitate Socială 2021 – 2027, avizul comisiei pentru buget-finante a fost 

favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat cu 16 

voturi ”pentru” si o abtinere 

 

La punctul 3) de pe ordinea de zi – aprobarea implementării etapei a 

II-a pentru proiectul „Reabilitarea, modernizarea şi echiparea 

infrastructurii educaționale pentru învățământul general obligatoriu Şcoala 

de Artă „Sergiu Celibidache” din Municipiul Roman”, Cod Smis: 124150, 

finanțat prin POR 2014-2020, Apel: POR/2017/10/10.1b/7regiuni și 

continuarea finanțării în cadrul Programului Regional 2021-2027, 

Prioritatea 6 - O regiune mai educată-- avizul comisiei pentru buget-finante a 

fost favorabil  

 Avizul comisiei juridice a fost favorabil. 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat cu 

unanimitate de voturi 

 

La punctul 4) de pe ordinea de zi – aprobarea implementării etapei a 

II-a pentru proiectul „Proiect integrat de construire şi dotare a Corpului B 

şi a Sălii de Sport – Şcoala „Costache Negri” pentru învățământul general 

obligatoriu şi reabilitarea şi modernizarea drumurilor publice în cartierul 

Petru Rareş din Municipiul Roman”, Cod Smis: 124964, finanțat prin POR 

2014-2020, Apel: POR/2018/13/13.1/1/7 REGIUNI, și continuarea finanțării 

în cadrul Programului Regional 2021-2027, Prioritatea 6 - O regiune mai 

educată- avizul comisiei pentru buget-finante a fost favorabil . 

 Avizul comisiei juridice a fost favorabil. 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat cu 

unanimitate de voturi 

 

La punctul 5) de pe ordinea de zi – aprobarea implementării etapei a 

II-a pentru proiectul „REABILITAREA, MODERNIZAREA ȘI 

ECHIPAREA LICEULUI TEHNOLOGIC "VASILE SAV" (CORP B, 

SALĂ DE SPORT ȘI CORP ATELIERE) DIN MUNICIPIUL ROMAN” 

cod SMIS 122739, finanțat prin apelul POR/2017/10/10.2/7regiuni și 

continuarea finanțării prin Programului Regional 2021-2027, Prioritatea 6 - 

O regiune mai educată - avizul comisiei pentru buget-finante a fost favorabil  

 Avizul comisiei juridice a fost favorabil. 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat cu 

unanimitate de voturi 

 

La punctul 6) de pe ordinea de zi – aprobarea implementării etapei a 

II-a pentru proiectul "Reabilitarea, modernizarea şi dotarea Centrului 
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Multicultural "Unirea", reabilitarea şi modernizarea străzilor şi căilor de 

acces în Municipiul Roman" cod SMIS 124969, finanțat prin POR 2014-

2020, Apel POR/2018/13/13.1/1/7 REGIUNI și continuarea finanțării în 

cadrul Programului Regional 2021-2027, Prioritatea  7- O regiune mai 

atractivă - avizul comisiei pentru buget-finanțe a fost favorabil .  

 Avizul comisiei juridice a fost favorabil. 

Dnul viceprimar Radu-Constantin Samson afirmă că Centrul Multicultural 

Unirea are contractul semnat  în octombrie 2021. ”Procedura de licitație pentru 

proiectarea tehnică a început în februarie 2022. Deci trei luni mai târziu, trei luni 

care s-au pierdut, s-au pierdut cu proceduri. Proiectarea a fost recepționată la 

începutul anului 2023 cu toate că în caietul de sarcini pentru achiziția serviciilor 

de proiectare termenul de execuție era 90 de zile, deși a durat încă aproape 9 luni 

peste cele 90 de zile, nu știu, cel puțin din câte știu eu din activitatea primăriei să 

se fi luat vreo măsură și îl întreb pe domnul primar dacă intenționează și dacă 

mai este în termen posibilitatea sancționării executantului proiectului tehnic de 

la cinema Unirea pentru întârzierea asta care ne pune în situația asta neplăcută”. 

Dnul director Bojescu Ovidiu afirmă că este vorba și despre proiectare și 

de asistență tehnică. ”Abia la sfârșitul proiectului se va concluziona dacă 

proiectul și proiectarea întârziată, aceste două luni care au fost, trei luni 

întârziere ne-au adus prejudicii sau nu. Legat de proiectele în desfășurare, la 

urmă vom putea face afirmații. Nu din cauza neapărat a proiectantului s-a 

întârziat. Vedeți că proiectul mai este și verificat, se mai și expertizează, sunt 

anumite lucruri care intervin. Sunt unele lucruri care se întorc înapoi, trebuie 

reproiectate în funcție de doleanțele, etc...”. 

Dnul viceprimar Radu-Constantin Samson înțelege asta, dar totuși noi 

acolo avem termen de execuție în care ar trebui să primim o variantă finală a 

proiectului. ”Nu mai spun că ar fi trebuit să primim și două, trei variante 

intermediare conform proiectului de sarcini”. 

Dnul primar Leonard Achiriloaei consideră că nu sunt înțelese 

mecanismele. ”La studiul de fezabilitate sunt mai multe soluții. După studiul de 

fezabilitate proiectarea nu se face pe mai multe soluții. Proiectul tehnic nu are 

mai multe variante. Proiectul tehnic are o singură variantă. Proiectul tehnic este 

cel final. Nu există varianta 1, varianta 2. Acest proiect în faza finală trebuie să 

aibă toate avizele. În momentul în care un verificator sau o autoritate publică are 

anumite obiecțiuni și îți reîntoarce proiectul și spune că nu vrea varianta să 

aprobe soluția respectivă, evident că atunci în etapa respectivă proiectantul reia 

proiectarea în felul în care s-a recomandat de către autoritatea care verifică. Sunt 

autorități care țin la verificare proiectul și poate o lună sau poate două, până ți-l 

returnează cu obiecțiuni sau cu avize. Toate aceste lucruri la sfârșitul proiectului, 

când se stabilește dacă obiectivul proiectului a fost realizat, dacă nu au fost alte 

penalități, dacă sunt autorități sau contractanți responsabili, fiecare în parte, pe 

felia lui, că a fost proiectant, că a fost verificator de proiect, că a fost expert în 

cadrul acestui proiect, exact cum spunea domnul director  , dacă se constată că a 
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impactat va trebui să i se dea acea neconformitate sau acea sancțiune prevăzută 

de legea achizițiilor”. 

Dnul viceprimar Radu Constantin Samson afirmă că domnul primar, în 

calitate de primar este reprezentantul beneficiarului, a celor cinci zeci de mii de 

oameni din Roman, că nu pot să aibă toți o relație cu proiectantul. 

”Dumneavoastră în calitate de beneficiar, ca reprezentant trebuie să sancționați 

proiectantul pentru faptul că a întârziat proiectul cu atâtea luni. Întrebarea era 

dacă veți face acest lucru sau nu”. 

Dnul primar Leonard Achiriloaei menționează că fiecare va răspunde așa 

cum prevede legea și i se va da dacă se constată acel lucru acel certificat de 

neconformitate conform legii achizițiilor. 

Dnul consilier Adrian Alin Tănase precizează că la sfârșitul proiectului se 

va constatata dacă executantul sau proiectantul si-au făcut treaba în termenele 

prevăzute în cadrul proiectului. 

Dnul director Ovidiu Bojescu afirmă că proiectare înseamnă nu neapărat 

proiect, înseamnă proiect tehnic plus asistență tehnică. ”Deci la ora actuală 

suntem în cadrul contractului pentru că proiectul se rulează și suntem în cadrul 

asistenței tehnice la ora actuală. La sfârșitul proiectului vom constatata, dar până 

atunci e prematur să ne pronunțăm”. 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat cu 

unanimitate de voturi 

  

La punctul 7) de pe ordinea de zi – aprobarea implementării etapei a II-a 

pentru proiectul "Proiect integrat de reabilitare, modernizare, extindere şi dotare 

a Şcolii Carol I, construire şi dotare Sală de Sport - pentru învățământul general 

obligatoriu, reabilitarea şi dotarea Grădiniţei şi reabilitarea şi modernizarea 

drumurilor publice în cartierul Nicolae Bălcescu din Municipiul Roman" cod 

SMIS 124965, finanțat prin POR 2014-2020, apel POR/2018/13/13.1/1/7 

REGIUNI și continuarea finanțării în cadrul Programului Regional 2021-2027, 

Prioritatea 6 – O regiune mai educată - avizul comisiei pentru buget-finanțe a 

fost favorabil .  

 Avizul comisiei juridice a fost favorabil. 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat cu 

unanimitate de voturi 

 

La punctul 8) de pe ordinea de zi – aprobarea Studiului privind 

delimitarea zonelor de regenerare urbană de la nivelul Municipiului Roman - 

avizul comisiei pentru buget-finanțe a fost favorabil .  

 Avizul comisiei juridice a fost favorabil. 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat cu 

unanimitate de voturi 

La punctul 9) de pe ordinea de zi – privind aprobarea documentaţiei 

tehnico-economice și a devizului general actualizat (faza PTh) pentru obiectivul 

de investiții aferent proiectului: „RENOVARE ENERGETICĂ MODERATĂ A 
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CLĂDIRILOR REZIDENȚIALE MULTIFAMILIALE din Municipiul  Roman, 

str. Ion Ionescu de la Brad, bl. 3, sc. A și sc. B” în cadrul Apelului de proiecte: 

PNRR/2022/C5/1/A.3.2/1- avizul comisiei pentru buget-finanțe a fost favorabil .  

 Avizul comisiei juridice a fost favorabil. 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat cu 

unanimitate de voturi 

La punctul 10) de pe ordinea de zi – actualizarea Strategiei Integrate de 

Dezvoltare a Municipiului Roman pentru perioada 2022-2030 și aprobarea 

documentelor privind operațiunile prioritizate - avizul comisiei pentru buget-

finanțe a fost favorabil .  

 Avizul comisiei juridice a fost favorabil. 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat cu 

unanimitate de voturi 

La punctul 11) de pe ordinea de zi – modificarea H.C.L. nr. 187 din 

17.08.2023 privind aprobarea unei asocieri cu Consiliul Județean Neamț în 

vederea realizării unor lucrări de interes public județean - avizul comisiei pentru 

buget-finanțe a fost favorabil .  

 Avizul comisiei juridice a fost favorabil. 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat cu 

unanimitate de voturi 

La punctul 12) de pe ordinea de zi – aprobarea rectificării bugetului local 

pe anul 2023- avizul comisiei pentru buget-finanțe a fost favorabil .  

 Avizul comisiei juridice a fost favorabil. 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat cu 

unanimitate de voturi 

La punctul 13)(suplimentar 1) de pe ordinea de zi – modificarea H.C.L. 

nr.214/29.09.2022, privind aprobarea actualizării indicatorilor tehnico-

economici și a devizului general în urma finalizării procedurii de achiziție 

publică de lucrări pentru obiectivul de investiții „Reabilitare rezervor 5000 

mc, strada Mihai Viteazu, municipiul Roman, județul Neamț”, aprobat 

pentru finanțare prin Programul național de investiții ”Anghel Saligny” - 

avizul comisiei pentru buget-finanțe a fost favorabil .  

 Avizul comisiei juridice a fost favorabil. 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat cu 

unanimitate de voturi 

 

 Nemaifiind alte intervenţii, dnul preşedinte Adrian Alin Tănase declară 

închise lucrările şedinţei. 

 

 

PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ                                          

    Consilier,                 Secretarul general al municipiului Roman 

     Adrian Alin TĂNASE                                    Gheorghe CARNARIU 


